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СОВЕТСКИЙ ДИЗАЙН: 1950 – 1989

Авторы-составители: Александра Санькова, Алена Сокольникова
Издательство: Phaidon Press
Из коллекции: Московского музея дизайна и частных собраний


21 апреля Московский музей дизайна проводит презентацию книги «Советский дизайн: 1950–1989» (Designed in the USSR: 1950–1989), выпущенную издательством Phaidon. Презентация состоится в брюссельском музее дизайна ADAM Brussels Design Museum в рамках выставки Soviet Design. Red Wealth.

«Советский дизайн: 1950–1989» (Designed in the USSR: 1950–1989) – это первое масштабное издание, посвященное предметному миру советской эпохи. Книга рассказывает об истории отечественного дизайна и включает в себя более 350 изображений образцов промышленного и графического дизайна из коллекции Московского музея дизайна и частных собраний. 

Издание готовилось в течение шести лет, с открытия первой выставки советского дизайна в Центральном Манеже. За это время собрание музея постоянно пополнялось из самых разных источников: архивы советских дизайнеров, подарки посетителей наших выставок (в том числе тех, которые проходили за пределами России – в Голландии, Бельгии, Германии, Великобритании), личные коллекции друзей музея; музеем были проведены исследования в области истории отечественного дизайна, записано большое количество интервью. Вместе с собранием музея менялась и книга: запланированная как каталог выставки, она стала «путеводителем» по советскому дизайну.

Phaidon – крупнейший в мире издательский  дом, выпускающий книги по искусству и креативным индустриям. Для них это первый опыт публикации книги о советском дизайне. Для нашего музея – это первая книга, представляющая коллекцию европейской аудитории. 

Московский музей дизайна планирует провести презентацию книги в Москве.
Издание выпущено на английском языке. 
Его можно заказать на сайте издательства Phaidon 
http://uk.phaidon.com/store/design/designed-in-the-ussr-1950-1989-9780714875576/
или на 
https://www.amazon.com/Designed-USSR-Moscow-Design-Museum/dp/0714875570/ref=sr_1_1?s=books&ie=UTF8&qid=1522588038&sr=1-1
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DESIGNED IN THE USSR: 1950-1989 
Compiled by: Alexandra Sankova, Alena Sokolnikova
Published by: Phaidon Press
From collection of: Moscow Design Museum


On April, 21 Moscow Design Museum is presenting a book Designed in the USSR: 1950–1989 published by Phaidon.

The event will take place at the ADAM | Brussels Design Museum in the frames of the ongoing exhibition Soviet Design. Red Wealth.

Designed in the USSR: 1950–1989 is the first book of the kind devoted to the world of product design of the Soviet era. The book focuses on the history of Soviet design and reveals its rarely seen world. It features more than 350 images of industrial and graphic design samples from the collection of the Moscow Design Museum and private collections.

The Moscow Design Museum team has been conducting the research for six years, as from the opening of the first exhibition on Soviet design in the Moscow Manege in 2012. During this time the collection of the museum was constantly growing due to various sources: archives of Soviet designers, donations of the exhibitions’ visitors (including those that took place outside of Russia - in the Netherlands, Belgium, Germany, Great Britain), personal collections of museum’s friends. The museum has carried out research in the field of the history of the Soviet design, recorded a large number of interviews. 
Along with the changes in the collection the book has been changing too: being planned as an exhibition catalogue at first, it came out to be a guide into the Soviet design world.

Phaidon is the world's largest publishing house, publishing books on art and creative industries. For them, this is the first experience of publishing a book about Soviet design. For our museum - this is the first book that represents our collection and devotions to the European audiences.


The book is published in English.
It can be ordered on the website of the publishing house Phaidon
http://uk.phaidon.com/store/design/designed-in-the-ussr-1950-1989-9780714875576/
or
https://www.amazon.com/Designed-USSR-Moscow-Design-Museum/dp/0714875570/ref=sr_1_1?s=books&ie=UTF8&qid=1522588038&sr=1-1
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